
SAARIJÄRVEN INVALIDIT RY

VUOSIKERTOMUS VUODELTA 2023
Yhdistys on kaikille avoin järjestö, jonka arvoina ovat ihmisarvo, rehellisyys, vastuullisuus, 
kehittyminen, rohkeus ja luotettavuus. Yhdistyksen toiminta-ajatuksena on edistää ja kehittää 
fyysisesti vammaisten ja toimintaesteisten henkilöiden mahdollisuuksia osallistua, liikkua ja elää 
esteetöntä, yhdenvertaista, täysipainoisista elämää. Yhdistyksessä oli 359 jäsentä vuoden alussa ja 
vuoden lopussa 354.

 Toiminnan painopisteet 2023
       *Aktiivinen vaikuttaminen vammaisten ihmisten oikeuksien edistämiseksi tunnistamalla 
        jäsentemme erilaiset tarpeet. Tarpeista tiedotettiin sekä julkiselle että yksityiselle taholle. 
        Seurattiin, että parannustoimenpiteitä myös tapahtui.
       *Hallituksen jäsenet osallistuivat erilaisiin koulutuswebinääreihin sekä olivat mukana
        myös lähialueen tapahtumissa henkilökohtaisesti.
       *Pääasiallinen tavoite oli kuitenkin elävöittää yhdistyksen toimintaa sekä palauttaa 
        aktiivinen yhteydenpito jäsenten keskuudessa sekä ehkäistä yksinäisyyttä.

Tammikuu: Hallitus kokoontui 11.1.2023 järjestäytymiskokoukseen Työväentalolla.
        Käsiteltiin 23§ koskien eri aihealueita.

                    Haettiin järjestöavustusta hyvinvointialueelta 5000€.
                    Pidettiin arkistointipäivä 18.1. klo 12-15 Työväentalolla.
                    Marjut Pollari osallistui Kilta-koulutukseen (jäsenrekisteri) 26.1.2023 
                    Osallistuttiin Invalidiliiton pinssi-keräykseen (75 kpl)

Helmikuu: Hallitus kokoontui 23.2.2023 Työväentalolla.
                  Käsiteltiin 22§ koskien eri aihealueita.
                  Keskusteltiin mahdollisuudesta järjestää Tallinnan matka keväällä.
                  Hallitus vastasi kyselyyn hyvinvointialueiden palveluista ja niiden toimivuudesta sekä
                  liikenne- ja paloturvallisuudesta.
                  Helmikuu on yhdistyksen kuntokuu.
                  Yhteislaulut pidettiin 2.2.2023 Työväentalolla klo 13-14. Osallistujia 20.
                  Sihteeri osallistui sihteerikoulutukseen 7.2.2023.
                  Puheenjohtaja osallistui järjestöiltaan 14.2.

Maaliskuu: Hallitus kokoontui 30.3.2023 Työväentalolla.
                   Käsiteltiin 15§ koskien eri aihealueita.
                   Pidettiin tilannekatsaus koskien Tallinnan matkaa ja keskusteltiin kesäteatterimatkasta.
                   Helppo liikkua viikolle 18.-25.5. 2023 päätettiin osallistua siten, että vierailemme 
                   Verso-kodissa ( kehitysvammaiset lapset). Vierailu sopi teemaan ”Leiki ja harrasta 
                    liikkuen”.
                    Puheenjohtaja kertoi ajankohtaisia asioita liittohallituksen näkökulmasta ja 
                    Invalidiliiton taloudellisesta tilanteesta.
                    Hyväksyttiin kevätkokoukselle esitettävät asiat.
                    Yhteislaulut pidettiin 2.3.2023 Työväentalolla klo 13-14. Osallistujia 18.
                    Osallistuttiin Pieni Ele – keräykseen 24.3.2023, kerääjinä 5 henkilöä.
                    Osallistuttiin Yhdessä Enemmän- messuille 25.3.2023, mukana 6 henkilöä.
                    Pinssejä myytiin yhteensä 125 kpl ja yhdistys sai palkkiota 281,25€.
                    Kevätkokous pidettiin 30.3.2023. Läsnä oli 12 henkilöä. Hyväksyttiin vuosikertomus ja
                    tilinpäätös 2022 ja kuultiin toiminnantarkastajan lausunto. Myönnettiin vastuuvapaus  
                    hallituksen jäsenille sekä muille tilivelvollisille. 



                   Kuntokortteja palautettiin 15 kpl ja heidän kesken arvottiin 6 palkintoa.
                 

Huhtikuu: Hallitus kokoontui 13.4.2023 Työväentalolla.
                 Käsiteltiin 14§ koskien eri aihealueita.
                 Puheenjohtaja osallistuu liittohallituksen kokoukseen 20.4., joten hallitus antoi ohjeita
                 koskien Validia Oy kuntoutuskeskus Synapsian tilannetta.
                 Sovittiin, että yhdistys on mukana esteetön kulku Vuosjoen kodalle – hankeessa
                 asiantuntijanroolissa.
                 Yhteislaulut pidettiin Työväentalolla 13.4.2023 klo 13-14 . Osallistujia 18.

Toukokuu: Hallitus kokoontui 9.5.2023 Työväentalolla.
                   Käsiteltiin 14§ koskien eri aihealueita.
                   Sisä-Suomen vaikuttajailta 11.5.2023 klo 16.30- 18.30. Tiina Talso osallistui.
                   Kaija-Liisa Laitinen organisoi kesäteatterimatkan Kyyjärvelle 5.8.2023.
                   Yhteislaulut 11.5.2023 klo 13-14 Työväentalolla oli peruttu yhteensattumien vuoksi.
                   23.5.2023 Versokoti klo 14.30-16.00. Yhdistyksen jäseniä paikalla 6 henkilöä. 
                   Pelattiin istumalentopalloa, laulettiin ja puhallettiin saippuakuplia. Lämminhenkinen ja
                   onnistunut tilaisuus.
                  10.5. Marjut ja Tiina osallistuivat Peurungassa hyvinvointialueen ja kunnallisten
                  vammaisneuvostojen yhteistilaisuuteen.

Kesäkuu: Hallitus kokoontui 15.6. Työväentalolla.
              Käsiteltiin 15§ koskien eri aihealueita.
                Päätettiin, että pinssikeräyksen tuotto 250€ käytetään 5.8.2023 Kyyjärvelle tehtävän
                teatterimatkan kustannusten kattamiseen, jotta matkanhinta lippuineen saadaan 
                jäsenille edullisemmaksi.
                Jäsen Riikka Lessman on ollut yhteydessä kunnan tekniseen puoleen koskien Sivulan
                päiväkodin esteettömyysasioita. Yhteydenoton ansiosta Sivulan päiväkodin ongelma-
                kohtiin on puututtu ja korjattu.
                Hallitus on kiinnittänyt huomiota esteettömyysasioihin. Kartoituksen tuloksena ongelmia
                on ainakin koulu- ja kulttuurikeskuksessa, Myllymäen ja 13-tien valoristeyksen valo-
                merkkipainikkeen sijainnissa ja kevyenliikenteen väylän kynnyksissä. 
                Yhdistys on laittanut kuntalaisaloitteen molemmista asioista kaupungille.
                Sisä-Suomen rypäletapaaminen Suolahdessa 21.6.2023. Ville Rautiainen, Riikka Lessman
                ja Tiina Talso osallistuivat tapaamiseen.
                
Elokuu: Hallitus kokoontui 10.8. Työväentalolla.
              Käsiteltiin 13§ koskien eri aihealueita.
              Syyskuu on yhdistyksen kuntokuu.
              Aloitettiin toimintasuunnitelman 2024 laatiminen.
              Tehtiin teatteriretki 5.8. Kyyjärvelle Het-teatterin miesluolaa katsomaan. Osallistujia
              oli 43. Kaija-Liisa Laitinen oli vastuuhenkilö. Retki oli antoisa ja näytelmä hyvä.
              15.8. jäsen Riikka Lessman teki aloitteen Saarijärven ja K-kuntien vammaisneuvostolle
              vammaispalvelulain mukaisten kuljetuspalveluiden päivittämisestä tasavertaisiksi muiden
              pohjoisen Keski-Suomen kuntiin nähden sekä Jyväskylän lisäämisestä yhdeksi asiointi-
              kunnaksi.
              Kumppanuuspöytään 30.8. klo 9-11.30 osallistui Jussi Rantala.

Syyskuu: Hallitus kokoontui 14.9. Työväentalolla.
                Käsiteltiin 11§ koskien eri aihealueita.
                Hallitus oli saanut tiedon, että Riikka Lessmanin aloite oli käsitelty vammaisneuvostossa.



                Vammaisneuvosto piti aloitetta tärkeänä ja laittoi sen eteenpäin toimenpiteitä varten
                hyvinvointialueen vammaisneuvostolle.
                Härmän kylpyläreissun suunnittelu aloitettiin.
                Yhteislaulut pidettiin Työväentalolla 14.9. klo 13-14. Osallistujia 15.               
                23.-24.9. Ville Rautiainen ja Riikka Lessman osallistuivat Invalidiliiton järjestöpäiville. 

Lokakuu: Hallitus kokoontui 10.10. Työväentalolla.
                Käsiteltiin 13§ koskien eri aihealueita.
                Käytiin läpi Invalidiliiton järjestöpäivien anti.
                Käytiin läpi Härmän kylpyläreissun käytännön asiat ja jaettiin vastuualueet.
                Päätettiin, että syyskokous pidetään 2.11. klo 17.00 Työväentalolla.
                Sovittiin, että sihteeri valmistelee vuosikousasiat seuraavaan hallituksen kokoukseen.
                Hyväksyttiin toimintasuunnitelma 2024.
                Yhteislaulut pidettiin Työväentalolla 10.10. klo 13-14 . Osallistujia 20.
                11.10 järjestöiltaan klo 18-20 osallistui Marjut Pollari.

Marraskuu: Hallitus kokoontui 2.11. Työväentalolla.
                    Käsiteltiin 13§ koskien eri aihealueita.
                    Käsiteltiin syyskokoukselle kuuluvat sääntömääräiset asiat ja hallituksen esitykset.
                    Otettiin kantaa Invalidiliiton sääntömuutosehdotukseen ja annettiin liitolle palautetta.
                    Päivitettiin jäsenmaksun mukana tuleva jäsentiedote. 
                    Käytiin läpi saapuneet tarjoukset pikkujoulujen ruokailusta.
                    8.11. klo 9-11 kumppanuuspöytään osallistui Marjut Pollari.

       15.11. klo 17-18 Kiltakäyttäjien koulutukseen osallistuivat Tuija Laitinen ja Marjut 
                    Pollari.
                    Härmän kylpyläreissu 17.-19.11. Osallistujia 33. Matkavastaavina toimivat Jussi 
                    Rantala ja Marjut Pollari. Arpajaiset järjesti Kaija-Liisa Laitinen. Matka onnistui hyvin.
                    Yhteislaulut pidettiin Työväentalolla 23.11. klo 13-14 . Osallistujia 18.
                 Sääntömääräinen syyskokous 2.11. klo 17.00-17.17. Läsnä 11 jäsentä.
                    Syyskokous hyväksyi toimintasuunnitelman ja talousarvion 2024. Kokous hyväksyi
                    esitykset puheenjohtajaksi ja varapuheenjohtajaksi sekä hallituksen jäseniksi. Jäsen-
                    maksuksi päätettiin 15€. Syyskokous hyväksyi myös kaikki muut esitetyt sääntö-
                    määräiset asiat. Kuntokortteja palautettiin 11 kpl.

Joulukuu: Pikkujoulut pidettiin 8.12. klo 17.00-20.30. Läsnä 60 jäsentä. Tilaisuudessa palkittiin
                 aktiivisia jäseniä. Järjestettiin myös arpajaiset.

Loppukommentit:
Vuoden 2023 aikana sponsoroitiin 616 uintikertaa. Keilailussa kävi 23 eri henkilöä, kertoja oli 20.
Sponsoroitiin myös puulaakikeilailua. Yhteislauluja oli 6 kertaa, osallistujia 109. Kuntokortteja 
palautettiin 26 kpl. Saarijärven kaupungille tehtiin 2 kuntalaisaloitetta koskien esteettömyys- ja 
saavutettavuusasioita. Jäsenen aloite VPL:n mukaisista palveluista sekä Jyväskylän lisäämisestä
asiointialueeksi on hyvinvointialueen kuljetuksista vastaavan käsittelyssä. Jäsenen aloitteesta 
kaupunki on korjannut esteettömyysongelmakohtia Sivulan päiväkodissa.
Hallituksen jäsenet osallistuivat useisiin koulutuswebinääreihin sekä liiton ja Saarijärven kaupungin
järjestämiin tilaisuuksiin. Pyrkimyksenä parantaa jäsenistön hyvinvointia.
Yhdistys aktivoitui miettimään erilaisia vaikuttamistoimenpiteitä ja toteutti niitä. Verkostoitumista 
eri yhdistysten ja järjestöjen kanssa pitää tehostaa, jotta löydämme kotiin jämähtäneet kuntalaiset.
 



    

                  

                    


